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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 24. april 2012 
udbedt sig min besvarelse af spørgsmål 40 i forbindelse med forslag til lov om ændring 
af lov om randzoner, L 145.

Spørgsmål 40:

”Ministeren bedes oplyse, om det vil blive tilladt at etablere vildtager på randzonerne?”

Svar:
Dette spørgsmål vedrører ikke L 145, men snarere loven om randzoner, der blev 
vedtaget i 2011 under VK-regeringen.

Randzoneloven indeholder generelt et forbud mod gødskning, sprøjtning og dyrkning. I 
lovbemærkningerne er det præciseret, at der ved dyrkning forstås en egentlig kultivering 
af arealet med jordbehandling, såning eller plantning af en eller flere typer af afgrøder 
eller vækster. Det er på denne baggrund ikke muligt at etablere vildtagre i randzonerne 
efter randzonelovens ikrafttrædelse. 

Jeg er dog meget optaget af at forbedre biodiversiteten i den danske natur, og jeg vil 
derfor se på mulighederne for, at lodsejerne kan lave tiltag i randzonerne, der kan 
forbedre vilkårene for den naturlige og hjemmehørende flora og fauna. 
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